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  Protokół nr 38/2021 

posiedzenia Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego  

Powiatu i Przestrzegania Prawa,  

przeprowadzonego w trybie zdalnym w czwartek 16 grudnia 2021 r. 

   

W posiedzeniu  uczestniczyli wszyscy członkowie ww. komisji. 

 

Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

W obradach uczestniczyły także: 

 Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak. 

 Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik.  

 

Zaproszenie na posiedzenie Komisji stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa otworzył posiedzenie Komisji o godz. 10.00. 

Powitał zebranych Radnych oraz zaproszonych gości i na podstawie listy obecności (każdy 

Radny potwierdził swoją obecność wciskając przycisk kworum w systemie eSesja), 

stwierdził że w komisji uczestniczy 9 Radnych co stanowi wymagane kworum.  

Wniosków o zmianę porządku obrad nie zgłoszono.  

Posiedzenie odbyło się wg następującego planu: 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia komisji i stwierdzenie quorum. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Powiatowego Programu 

Promocji Zatrudnienia oraz Aktywizacji Lokalnego Rynku Pracy na lata 2021-2027. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2021 rok. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia wykazu i planu finansowego 

wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego oraz ustalenia 

ostatecznego terminu ich dokonania. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową 

powiatu śremskiego. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Budżetu, 

Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa na 2022 rok. 

7. Informacja o gospodarowaniu nieruchomościami powiatowymi. 

8. Wolne głosy i wnioski. 

 

Ad 2.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 

porządku dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały w sprawie uchwalenia Powiatowego 

Programu Promocji Zatrudnienia oraz Aktywizacji Lokalnego Rynku Pracy na lata 2021-

2027. 

Zofia Barcz Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Śremie (wideokonferencja) 

przedstawiła projekt uchwały. 

 

Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili pytań. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 
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Komisja zaopiniowała pozytywnie (8 głosów za, 1 wstrzymujący się) projekt uchwały w 

sprawie uchwalenia Powiatowego Programu Promocji Zatrudnienia oraz Aktywizacji 

Lokalnego Rynku Pracy na lata 2021-2027. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do 

protokołu.  

 

Ad 3.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 

porządku dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 

2021 rok. 

 

Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak (wideokonferencja) przedstawiła projekt uchwały. 

 

Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili pytań. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

  

Komisja zaopiniowała pozytywnie (8 głosów za, 1 wstrzymujący się) projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę budżetową na 2021 rok. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do 

protokołu.  

 

Ad 4.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 

porządku dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały w sprawie ustalenia wykazu i planu 

finansowego wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego oraz ustalenia 

ostatecznego terminu ich dokonania. 

 

Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak (wideokonferencja) przedstawiła projekt uchwały. 

 

Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili pytań. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie (9 głosów za) projekt uchwały w sprawie ustalenia 

wykazu i planu finansowego wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 

oraz ustalenia ostatecznego terminu ich dokonania. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

Ad 5.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 

porządku dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej powiatu śremskiego. 

 

Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak (wideokonferencja) przedstawiła projekt uchwały. 

 

Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zabrali głosów. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 
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Komisja zaopiniowała pozytywnie (8 głosów za, 1 wstrzymujący się) projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej powiatu 

śremskiego. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Ad 6.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 

porządku dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy 

Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa na 2022 rok. 

 

Przewodniczący powiedział, że członkowie komisji mogli zgłaszać propozycje i uwagi do 

planu pracy jednak nikt takich nie zgłosił.  

Przewodniczący Komisji przeprowadził głosowanie. 

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie (9 głosów za) projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu 

pracy Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa na  

2022 r. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 

Ad 7.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa poprosił o przedstawienie Informacji o 

gospodarowaniu nieruchomościami powiatowymi w 2021 roku. Informacja stanowi 

załącznik nr 8 do protokołu. 

Marek Matuszewski Z-ca Naczelnika Wydziału Geodezji i Gospodarki 

Nieruchomościami (wideokonferencja) przedstawił informację. 

Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zabrali głosów.  

 

Ad 8. 

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa zapytał, czy Radni chcą zabrać głos w tym 

punkcie porządku obrad?  

 

Radny Emil Majsner (wideokonferencja) poprosił aby pani Skarbnik podała szczegóły 

wydatków majątkowych, w zakresie inwestycji drogowych które zostały zaplanowane w 

budżecie na 2022 rok. Poprosił również o wyjaśnienie jakie wydatki zaplanowane są na 

paragrafie 630 pod nazwą turystyka w kwocie 70.000 zł. Ponadto zapytał „co zawarte jest” 

w wolnych środkach, które opiewają na kwotę 8 mln zł.   

 

Starosta Śremski Zenon Jahns (wideokonferencja) powiedział, że w uchwale budżetowej 

na 2022 rok są szczegółowo wskazane planowane inwestycje, które głównie będą dotyczyły 

przebudowy ciągu pieszego w miejscowościach: Rusocin, Esterpole, Dalewo, Chrząstowo, 

Pinka, Mełpin, Góra, Książ Wlkp.(ul. Wiosny Ludów), Brodnica, Manieczki (ul. Borecka), 

Gawrony, Szołdry, Zakrzewice, Włościejewki i Brzóstownia. Zaplanowano 6 mln zł na 

modernizację dróg na odcinkach Mchy – Chwałkowo, Mchy – Niedźwiady, Ludwikowo – 

Brodnica – Iłówiec, Ludwikowo – Esterpole, Dobczyn – Rusocin, Mszczyczyn, Mchy – 

Charłub, Olsza, Brzóstownia. Również pozostał do wykonania krótki odcinek drogi w 

miejscowości Podrzekta. Nadal będą utwardzane drogi gruntowe w miejscowościach: 

Zaborowo, Wyrzeka – Błociszewo, Lipówka – Podlesie, Pokrzywnica – Księginki, 

Brześnica. Łącznie na inwestycje drogowe zostanie przeznaczonych 12 mln zł.  

Z czego własne środki powiatu to 9 mln zł. Ponadto ze środków Rządowego Funduszu 



 4 

Polski Ład zostanie dofinansowana modernizacja drogi na odcinku Błociszewo – Śrem w 

kwocie ponad 2,8 mln zł plus wkład własny powiatu w wysokości 5% daje razem 3 mln zł.  

W wolnych środkach opiewających na kwotę 8 mln zł zawarta jest rządowa subwencja w 

wysokości 2,7 mln zł. Są to środki, które rząd rozdysponował na wyrównanie ubytków w 

dochodach Pit i Cit na rok 2022.  

W budżecie powiatu na 2022 rok zaplanowano 70.000 zł na tzw. turystykę. Środki te 

zostaną przeznaczone na dofinansowanie różnych wyjazdów organizacji pozarządowych. 

Wyjaśnił, że środki te są co roku na tym paragrafie. W ubiegłym roku ze względu na 

pandemię nie kontynuowano dofinansowania. Natomiast zostało zaplanowane na przyszły 

rok. 

 

Radny Emil Majsner (wideokonferencja) podziękował za udzielone odpowiedzi. Dodał, że 

prosząc o szczegóły planowanych inwestycji miał nadzieję iż otrzyma więcej danych 

dotyczących dróg i chodników. Powiedział, że na sesji Rada będzie podejmować uchwałę 

budżetową, a nie wie nic poza hasłowymi informacjami dot. inwestycji drogowych. Jeśli jest 

planowany remont chodnika np. w Chrząstowie to chciałby wiedzieć, w którym miejscu. 

Poinformował również, że przyjmuje te wyjaśnienia z tym, że „jeśli na komisji budżetu nie 

chcemy rozmawiać na temat budżetu, to pan Starosta będzie zmuszony odpowiedzieć 

pisemnie”.  

 

Starosta Śremski Zenon Jahns (wideokonferencja) odpowiedział, że wszystko tłumaczy 

zarówno na sesji jak i na komisjach. Z tym, że pan Radny nawet jeśli otrzyma szczegółowe 

odpowiedzi na pytania, to i tak pisze interpelacje. Więc po co udzielać odpowiedzi na 

posiedzeniach skoro pan Radny i tak napisze interpelacje i obciąża  pracowników Wydziału 

Organizacyjnego i Biura Rady, którzy pomimo tego, że pan Radny zna już odpowiedzi na 

zadane pytania muszą odpisywać. Starosta dodał, że odpowie szczegółowo i zobaczymy czy 

pomimo tego pan Radny napisze interpelację.  

Wyjaśnił, że w miejscowościach Rusocin i Esterpole planowane jest zakończenie remontu 

chodników, które zostały rozpoczęte w bieżącym roku. Jednak trudno, precyzyjnie podać 

jaki to będzie odcinek. W miejscowości Chrząstowo będzie odtwarzany chodnik oraz 

dokładany kolejny odcinek aż do siedziby Ochotniczej Straży Pożarnej. W miejscowości 

Pinka zostanie wykonany chodnik wzdłuż wyremontowanej w bieżącym roku drogi. Będzie 

on przebiegał od drogi wojewódzkiej do działek z nowo powstałymi zabudowaniami po 

lewej stronie. W miejscowości Mełpin zostanie rozpoczęta budowa chodnika. Po jego  

zakończeniu zostanie rozpoczęta budowa parkingu przed cmentarzem w Dolsku. W 

miejscowości Góra została wykonana droga w bieżącym roku. W następnym roku zostanie 

wykonany chodnik. W miejscowości Książ Wlkp. zostanie wykonany remont chodnika przy 

ul. Wiosny Ludów. W miejscowości Manieczki remont chodnika przy ul. Boreckiej.  

W miejscowości Gawrony zostanie wykonany nowy chodnik od zatoki autobusowej.  

W miejscowości Zakrzewice zostanie rozpoczęta budowa chodnika. W bieżącym roku w 

miejscowości Włościejewki był robiony chodnik w kierunku m. Brzóstownia. Następnie w 

Brzóstowni będzie robiony chodnik wzdłuż wyremontowanej drogi (wyjeżdżając z m. Książ 

Wlkp. skręcając w kierunku m. Mchy po lewej stronie drogi).  

Ponadto w dalszym ciągu będą utwardzane drogi gruntowe, które są w ten sposób 

przygotowywane pod nakładki. Takie działania zostały podjęte między innymi w m. 

Podrzekta gdzie w tym roku droga została utwardzona, a w kolejnym zostanie wylana masa. 

W m. Brześnica będzie kontynuowane utwardzenie drogi gruntowej.  

Ponadto został złożony wniosek o dofinansowanie z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg 

modernizacji drogi od odcinku Chrząstowo-Sroczewo. Jeżeli uda się je uzyskać to zostaną 

przesunięte środki na wkład własny powiatu. W bieżącym roku zostanie ogłoszony jeszcze 

drugi nabór wniosków o dofinansowanie z Rządowego Funduszu Polski Ład. W przyszłym 
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roku planowane są dwa kolejne rozdania wniosków, na które Rząd przeznaczy łącznie około 

100 mld zł.  

 

Radny Emil Majsner (wideokonferencja) podziękował panu Staroście. Dodał, że o taką 

odpowiedź mu chodziło i nie będzie pisał interpelacji w tej sprawie. Jego zdaniem na 

posiedzeniach komisji budżetu powinny być prowadzone rozmowy na ten temat. Radni 

powinni o tych sprawach wiedzieć, ponieważ mieszkańcy naszego powiatu zadają 

konkretne, szczegółowe pytania np. na jakim odcinku i w jaki sposób zostanie 

przeprowadzony remont drogi. Więc on jako radny chce znać odpowiedzi na te pytania. 

„Jeśli mamy być za przyciskaczy przycisków za, wstrzymuje się lub przeciw to ma średni 

sens”. Dodał, że na ten moment te informacje mu wystarczą, ale zwróci się do Powiatowego 

Zarządu Dróg w Śremie o więcej szczegółów. Powiedział, że już kiedyś prosił aby bardziej 

uszczegóławiać hasła w budżecie, ponieważ on jest dość szeroki i informacje, że planowana 

inwestycja dotyczy odcinka o długości np. 100 m, 1 km, 10 km powinny być bezwzględnie 

zawarte. Radny zapytał czy zapadły jakieś decyzje dotyczące ul. Zamenhofa w Śremie. 

Powiedział, że nie zadowala go odpowiedź pana Starosty dot. wolnych środków (w kwocie 

8 mln zł ) dlatego będzie musiał przygotować interpelację w tej sprawie.  

 

Starosta Śremski Zenon Jahns (wideokonferencja) odpowiedział, że każdego pytania 

szanuje i stara się szczegółowo na nie odpowiadać. Dodał, że w pełni się z tym zgadza, że 

każdy ma prawo zapytać i wiedzieć co będzie robione. Wyjaśnił, że w bieżącym roku został 

wykonany odcinek drogi Dobczyn - Wieszczyczyn. Natomiast w następnym roku zostanie 

wykonany odcinek drogi Dobczyn – Rusocin o długości ok. 700 m. Dodał, że regularnie 

sprawdza wszystkie drogi powiatowe i wydał polecenie dyrektorowi PZD, aby wszystkie 

wyremontowane drogi miały namalowane pasy, w celu poprawy bezpieczeństwa 

uczestników ruchu drogowego. Starosta poprosił, aby radny uszczegółowił pytanie dot. 

wolnych środków.  

 

Radny Emil Majsner (wideokonferencja) poprosił o wyjaśnienie skąd te kwoty pochodzą, 

ponieważ pan Starosta poinformował tylko, że 2,7 mln zł powiat otrzyma z Nowego Ładu. 

Pozostaje jeszcze kwota ponad 5 mln zł. Wolne środki w wysokości 8 mln zł stanowią  

ok.10 % budżetu powiatu, a nie ma informacji skąd one pochodzą. Powiedział, że drogi w 

powiecie śremskim na tle dróg w Polsce nie wyglądają źle. Za co należą się podziękowania i 

gratulacje dla pana Starosty. Dodał, że namalowanie pasów na wszystkich remontowanych 

drogach jest bardzo dobrą decyzją.  

 

Starosta Śremski Zenon Jahns (wideokonferencja) powiedział, że może szczegółowo 

odpowiedzieć na temat wolnych środków. Na dzień dzisiejszy jest 10.190.000 zł z lat 

ubiegłych. Angażowanych do budżetu jest 8 mln zł więc zostanie jeszcze 2, 2 mln zł 

wolnych środków. Po bilansie zostanie nam około 2,8 mln zł, do których trzeba dodać 

10.190.000 zł co razem daje 13 mln zł wolnych środków. Po odjęciu od nich kwoty która 

jest angażowana do budżetu czyli 8 mln zł zostanie ponad 5 mln zł. Środki te zostaną 

przeznczone w styczniu przyszłego roku na spłatę zaciągniętych kredytów, w bankach 

komercyjnych. Ze względu na to, że stopy procentowe zaczynają wzrastać nie będzie trzeba 

spłacać żadnych odsetek. Z kwoty 5 mln zł planowana jest spłata kredytów z 2023 roku. Za 

pozostałe środki w wysokości 2,9 mln zł zostaną spłacone kredyty z 2022 roku w kwocie 2,8 

mln zł. Jeżeli ten plan uda się zrealizować od kwietnia 2022 r. (ponieważ ponad 2 mln zł 

będzie można uruchomić dopiero po bilansie) powiat będzie uwolniony od wszelkich 

kredytów komercyjnych. Przygotowując budżet na 2023 rok nie będzie rozchodów i te 

środki zostaną przeznaczone na inwestycje.  
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Radni nie zgłosili głosów i wniosków. 

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa złożył życzenia noworoczne, następnie  

w związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia zamknął obrady Komisji o godz. 1110     . 

  

 

Protokołowała  

Elżbieta Lewandowska - Jaśniak  

 

 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, 

Rozwoju Gospodarczego Powiatu 

i Przestrzegania Prawa 

 

Zbigniew Hoffa 


